
Pandehave Eng Årsstatus 

 

1. Status generelt 
a. Det har været et godt år uden væsentlige problemer. Samarbejdet med vores 

koudlejer og entreprenør i forhold til slåning har været ok. 
2. Ansøgning om udtagning af landbrugsjord fra alm. Drift 

a. Foreningen har ansøgt om udtagning af landbrugsjord til permanent 
ekstensivering. Det forventes at betalingen for dette vil udgøre omkring 
100.000 som foreningen kan bruge til at udvikle området og sikre opsparing. 
Udtagning ændrer ikke ved de nuværende tilskudsordninger til græsning og 
årlig slåning. Det forventes at udbetaling først sker i 2026. 

3. Stiafskrabning 
a. Der er gennemført stiafskrabning på stykket fra stikrydset og sydpå til 

rensningsanlægget. Stykket er en smule ujævnt så der er nok behov for en 
afretning/jævning. Dette undersøges. Kommunen har betalt for 
afskrabningen. 

4. Tilbud på stigrus 
a. Der hjemtages tilbud på nyt grus til stier på udsatte steder. Vi vil forsøge også 

at få kommunen til at betale denne del. 
5. Dræn omkring stier 

a. Den afskrabede sti lider af vand som siver på tværs af stien og giver mudder. 
Vi ser på en løsning for at lede vandet væk fra stien. 

6. Der er udfordringer med at vores stød er for småt til at holde området under strøm i 
et vådt år med kraftig groning. Der er behov for nyt stød som er kraftigere. Det har 
været nødvendigt at købe nyt batteri i år. 

7. Vores koleverandør siger at det er sidste år han kan levere. Det har han dog sagt før, 
men alternative muligheder skal undersøges. 

8. Fra DRMS er yderligere tilknyttet Tue Svensson til Pandehave Eng. Tue er ny 
suppleant i DRMS-bestyrelse. 

9. Faunaundersøgelsen 
a. Er endnu ikke helt færdig, udsendes når den offentliggøres i sin endelige 

udgave, men er fremsendt i foreløbig udgave. 
b. Ideer i undersøgelsen 

i. Etablering af vandhuller 
ii. Udpining af græseng 
iii. Høslet 
iv. Selektiv buskrydning 
v. Sammenlægning af hele Ruslandsområdet til fællesgræsning 
vi. Genslyngning, økologisk forbedring 

 


